
VERSLAG 
GEBIEDSCOMMISSIE WOLF DRENTHE 

2 september 2024 

Genodigden: Harry Oosterman (voorzitter), Diederik Sleurink (Schapenhouderij/LTO Noord)), Albert Kerssies 

(Stichting Behoud Drentse schaapskudden), Caroline Warmerdam (Staatsbosbeheer/TBO's), Robert Welhuis 

(rundveehouderij/LTO Noord),  (provincie Drenthe) 

 

Afwezig:  (paardenhouderij), Rosa Sellies (Platform kleinschalige schapen- en geithouders) 

Ondersteuning:  (provincie Drenthe) 

Locatie: Provinciehuis  

Aanleiding: 

De gebiedscommissie heeft gevraagd om een overleg met gedeputeerde Egbert van Dijk om een 

aantal onderwerpen te bespreken. Dit overleg heeft plaatsgevonden op maandag 2 september 2024. 

  

Voorbereiding: 

De commissieleden hebben voor aanvang van het overleg met Egbert van Dijk de huidige stand van 

zaken doorgesproken. Op basis hiervan zijn de bespreekpunten van het overleg met de gedeputeerde 

vastgesteld: 

- Vergoeding arbeidskosten wolfwerende rasters 

- Pilot wolfwerende rasters 

- Evaluatie/aanscherpen rol gebiedscommissie  

 

Overleg gedeputeerde van Dijk: 

Het overleg met Egbert begon met een rondje over de stand van zaken: 

- TBO's: schaapkuddes trekken het niet meer, er ontstaan discussies over 

heidebegrazing/natuurbegrazing en onder de pachters ontstaan breuken binnen de familie-

wel/niet doorgaan met begrazing. Grootste punt om mee te nemen is: wat gaan we doen aan 

de sociale druk.  

- Schaapkuddes in natuurgebieden: sterk ingezet op begrazing in weides om de kooi, hoge 

exploitatiekosten door extra werk zonder vergoeding. Er zijn ook twee aanvallen overdag 

geweest. Sector houdt het niet lang nog vol.  

- Melkveehouderij: wolfwerende maatregelen mondjesmaat toegepast, bij veel rundveehouders 

die wel wolfwerende raster hebben geplaatst, is de onderste draad uit praktisch oogpunt 

inmiddels verdwenen. Onderhoud geeft te veel werk waardoor uiteindelijk het besluit genomen 

zal worden de dieren alleen nog maar binnen te houden.  

- Grote schapenhouders: probleem is gelijk gebleven. De aanvallen worden niet altijd meer 

gemeld wegens grote media aandacht. Er heersen twijfels hoe nu verder, omdat er grote 

problematiek speelt op het punt van arbeid. Voor de grotere houders moet verder worden 

gekeken. Voor de kleine schaaphouders, die minder vaak hoeven te verweiden, zijn de 

problemen minder groot.  

 

Vergoeding arbeidskosten wolfwerende rasters: 



- Streven vanuit de provincie nog steeds naar een wolfvrije regio, alleen op korte termijn zal dit 

juridisch niet mogelijk zijn wegens eerder genomen besluiten in Den Haag en Brussel en het 

kost tijd om dingen te veranderen 

- De nieuwe staatssecretaris richt zicht op twee kernpunten: probleem wolf en fencing team  

- Kijken naar mogelijkheden probleemwolf (artikel 16 vogelrichtlijn) → welke kennis is er, wat 

mag je wel en niet met een probleemwolf. De nieuwe straatsecretaris lijkt gericht op actie.  

- Er is geen budget vanuit het Rijk voor arbeid wegens redenen als staatsteun, fraudegevoelig 

en voordeel. Daarom de focus op fencing teams (niet bekend welke groep en/of het 

vrijwilligers betreft). Dit zal niet een oplossing zijn voor grotere kuddes.  

- Brief verzonden aan staatssecretaris en tweede kamer, ssamen met Utrecht en Gelderland, 

wegens o.a. afgeblazen strategie Duitsland waarin een wolf die vaker dezelfde route loopt en 

probleemwolf is mag worden afgeschoten. Het DNA moet worden vastgesteld, echter is dit 

zeer lastig te achterhalen en maakt ook het snel handelen lastig indien openbare orde en 

veiligheid in het geding is. Brief is terug te vinden onder de ingekomen stukken. 

 

Pilot wolfwerende rasters: 

- Focus: blijf leren en kijk wat wel en niet werkt 

- 6 draden: lijkt groot en deels werkzaam. Bij de enkele gevallen waarbij de wolf het trucje kent, 

inzetten op camera’s plaatsen om inzicht te krijgen.  

- Er zijn partijen in de regio die openstaan voor het ontwikkelen van nieuwe middelen  

- Kijken naar het opstellen van een groepje die ervaring en werkzaamheid rasters met elkaar 

reflecteren 

 

Evaluatie/aanscherpen rol gebiedscommissie: 

- Focus: preventie schade  

- Adviserende rol 

- Verbinding provincie en sector (oren en ogen van het veld) 

- Beleid vanuit Den Haag vertalen naar de sector en wat betekent dit voor de verschillende 

kuddes in Drenthe  

- Vanuit een adviserende rol reageren op inhoudelijke stukken 

- Ad hoc situaties kunnen 1 op 1 met Egbert worden geregeld, dit hoeft niet langs de volledige 

commissie 

- Er is behoefte aan kaders en het aanscherpen van de opdracht  

 

Afspraken: 

- Afspraak dinsdag 1 oktober 10:30-11:30 uur E0.67 met Erik, Harry, Rosa (onder voorbehoud) 

en Carolien ingepland door  waar de rol van de gebiedscommissie wordt besproken.   

- Aangedragen punten voor gebiedscommissie 3 oktober: 

• Ervaring pilot bespreken en verbinding leggen naar wolf fencing team 

• Rol gebiedscommissie document bespreken 

• Diederik uitnodigen voor vergadering van  en  → deelnemers nieuwe pilot duidelijk 

maken dat monitoring een onderdeel is  

• Wanneer een aantal zaken spelen een tussentijdse mail update geven en niet wachten tot de 

eerste volgende vergadering  

 

 




